
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Geachte  mevrouw, heer, 

 

Hierbij nodig ik u uit voor de volgende vergadering van de Afdeling Rioleringsbeheer 

 

datum : 16 september 2022 

tijd : 10.00 – 12.00 uur 

plaats : Hybride: 

Vereniging Afvalbedrijven 

  Hugo de Grootlaan 27 ’s-Hertogenbosch 

  MS Teams 

 

De agenda en bijbehorende stukken treft u bijgaand aan.  

 

 

 

 

Met vriendelijke groet, 

Vereniging Afvalbedrijven 

 

 

 

 

Rutger Maas MSc 

Beleidsmedewerker / Secretaris 

 

 

 

Aan de leden van de 
Afdeling Rioleringsbeheer 

Datum: 15 september 2022 

Betreft: Vergadering Afdeling Rioleringsbeheer d.d 16 september 2022 

Bijlage: Agenda en bijlagen 



 

 

Agenda 

 

 

 

Overlegvorm: Afdeling Rioleringsbeheer 

Datum:  16 september 2022 

Locatie:  Hybride  

Tijd:  10.00 uur tot 12.00 uur 

 

 
Agendapunt        
 
1 Opening en vaststelling agenda    
 

2 Mededelingen        

 

3 Verslag vergadering 24 juni 2022   
 

4 Marktontwikkelingen  
 

5 BRL-certificering 
 

6 Evaluatie NEN-EN 13508 
 

7 Pijler Klimaattransitie 
 
8 Rondvraag en sluiting  
     



 
   

Agendapunt  2 

 

 

 

Overlegvorm: Afdeling Rioleringsbeheer 

Datum: 16 september 2022 

Onderwerp: Mededelingen  

 

 

 

 

Bijlage: 

 

 

 

 

 

Toelichting: 

- Tijdens de vergadering is er ruimte voor mededelingen. In elk geval worden door de voorzitter en de secretaris 

mededelingen gedaan over: 

 

- Strategische conferentie RIONED 

- Code 95 

- SROI 
 

 

 

  

 

 
 
 
 
 
 
 
Voorstel 

 

- Kennisnemen van de mededelingen. 
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Agendapunt 3 

 

 

 

Overlegvorm: Afdelingsvergadering Rioleringsbeheer 

Datum: 16 september 2022 

Onderwerp: Verslag vergadering 24 juni 2022 

 

Bijlage 

 3.1 220624 Verslag 

Toelichting 

Het conceptverslag van de vorige vergadering wordt ter bespreking en ter vaststelling aan u voorgelegd. Tevens 

zal de bijbehorende actielijst worden doorlopen. 

 

Gevraagd besluit: 

 Instemmen met het verslag van 24 juni 2022. 

 De bijbehorende actielijst doorlopen. 



 

Verslag 

 

 

Overlegvorm: Afdeling Rioleringsbeheer 

Datum: 24 juni 2022 

Locatie: Jansen Rioolreiniging 

Ringersstraat 7 Sliedrecht 

  

 

Aanwezigen 
H. van den Akker                         Van den Akker cis 

R. Zwarts           Jansen Rioolreiniging 

W. Teeuwissen (int. Voorz)         Teeuwissen 

M. Nederlof           Van der Valk + De Groot 

H. Stevens  Tolhuis Rioolinspecties 

M. van der Wiel  P.C. van der Wiel 

E. Goossens           Van de Kreeke 

M. van der Wijst           GP Groot 

T. Vermunt  MJ Oomen 

R. Maas (secretaris) Vereniging Afvalbedrijven 

 

 

Afwezigen 
M. Wagenvoort  GMB  

D. Gregoreck  Twente Milieu 

M. van der Toorn           PreZero 

J. Witkamp            Van der Valk + De Groot 

J. Bekkers  Remondis Smartinfra 

E. van Vught           Van Vught Rioleringen 

A. van der Eijk  PreZero 

C. Breur             Waternet 

D. Winkel  MJ Oomen 

R. de Kruijff  Twente Milieu 

 

1 Opening en vaststelling agenda 

De interim-voorzitter, Dhr. Teeuwissen, opent de vergadering. Hij begint met het bedanken van dhr. Zwarts dat 

we bij Jansen Rioolreiniging mogen vergaderen en hij laat weten uit te kijken naar de rondleiding na afloop.  

2 Mededelingen 

De secretaris heeft een aantal mededelingen voor de afdeling.  

- Dhr. Maas geeft een terugkoppeling over de RIONEDdag. Hij stond daar namens de afdeling en heeft de 

position paper van de afdeling toegelicht. Deze sloot inhoudelijk goed aan bij andere thema’s op die dag 

en leek goed te landen bij de aanwezigen. 

- Dhr. Maas geeft laat weten dat één openstaande vacature bij de VA is gevuld. Er is recent een nieuwe 

collega aangetrokken die zich gaat bezighouden met strategische communicatie. Er staat nog een 

vacature open voor een beleidsmedewerker. Hopelijk kan deze ook snel gevuld worden.  
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- Dhr. Maas laat ook weten dat 30 juni de ALV plaatsvindt. Deze is gericht op ontmoeting, wat lange tijd 

niet mogelijk is geweest de afgelopen periode. Via deze weg wil hij iedereen van harte uitnodigen. 

- Ook geeft Dhr. Maas een terugkoppeling van de gesprekken over Code 95. Hij laat weten dat Mark 

Muschter niet reageert op zijn vragen. Daarop heeft hij nogmaals contact gezocht met de 

contactpersoon van het CBR om het proces in gang te trekken. 

3 Verslag vergadering 11 maart 2022  

Het verslag is door een fout niet toegevoegd. Dit zal later verstuurd worden. Gelukkig heeft Dhr. Teeuwissen zijn 

stukken van voorgaande vergaderingen bij zich en wordt de actielijst van de voorgaande afdelingsvergadering 

doorlopen. De acties worden toegelicht. Een aantal acties worden later besproken tijdens deze 

afdelingsvergadering.  

4 Marktontwikkelingen 

Dhr. Teeuwissen neemt het woord en ligt de laatste marktontwikkelingen toe. 

Hij is benieuwd wat de ervaringen zijn van het werken met quickscans, hij merkt dat zij hier steeds vaker mee te 

maken krijgen in bestekken van reinigen en inspecteren. Dhr. Zwarts laat weten dat zij daar al een paar jaar mee 

werken. Het helpt om opdrachtgevers duidelijk te maken wat de kosten gaan zijn, het wordt voor hen namelijk 

duidelijk wat de vervuilingsgraad is en welke putten het meest vervuild zijn. Dhr. Vermunt ziet dit als een vorm 

van besparing, hij snapt dat risico-gestuurd beheer ook voordelen heeft. Toch probeert hij vooral de 

opdrachtgever te overtuigen niet te veel naar de financiële component te kijken, maar dat goed onderhoud en 

beheer van het gehele rioolstelsel het uitgangspunt moet zijn. Dhr. Zwarts laat weten dat zij quickscans inzetten 

als voorverkenning en dat het niet ten koste gaat van de beheer en reiniging van het rioolstelsel. De discussie 

over het gebruik van quickscan en cyclisch beheer gaat nog even verder. Het is duidelijk dat het een het ander 

niet in de weg hoeft te zitten en dat quickscan geen zaligmakend middel is maar wel kan helpen om de 

opdrachtgever inzicht te verschaffen in de vervuiling.  

 

Dhr. Teeuwissen laat weten dat er een tweede branchevereniging is opgericht, Vereniging Riooltechniek, tweede 

branchevereniging opgericht. Dhr. Zwarts laat weten dat zij vooral ontstoppers zijn. 

5 SROI 

Dhr. Maas licht dit agendapunt verder toe. Naar aanleiding van het agenderen van dit onderwerp bij het bestuur 

van de VA, heeft er een overleg plaatsgevonden met John Witkamp, Marc den Hartog (Renewi) en dhr. Maas zelf 

over hoe de problemen rondom SROI spelen binnen de VA. Hierna is er contact gezocht met VNO-NCW 

hierover. Bij VNO-NCW speelt dit onderwerp ook. In het gesprek kwam naar voren dat zij grotendeels op dezelfde 

lijn zitten als de VA. VNO-NCW heeft dit onderwerp al hoog op de agenda staan. Voorlopig is er dan ook besloten 

dit onderwerp om bij hun aan te aanhaken en de input van de VA aan te dragen. 

 

Dhr. Zwarts laat weten dat er verschillende gradaties bestaan. Wat hem betreft moet SROI-betrekking hebben op 

het loonkostengedeelte en niet de gehele aanneemsom. Dhr. van der Wijst laat weten dat het ook nogal scheelt 

of de inkoopprocedure gaat via een systeem of een technische man met kennis van zaken. Dhr. Teeuwissen 

geeft aan dat hij behoorlijke goede ervaringen heeft met bureaus die speciaal hiervoor zijn aangesteld. Zij 

snappen de materie behoorlijk goed. Dhr. Vermunt deelt deze ervaringen. Er ontstaat een discussie over de 

mensen in de kaartenbak en wat dit vraagt van het bedrijf qua planning en aandacht om ze in te zetten. Dit kost 
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vaak veel moeite en levert niet veel op. Al is het wel mooi om te zien als je echt kan helpen, al is dat eerder een 

uitzondering.  

 

Er wordt besloten dit punt te blijven volgen. De afdeling stemt er mee in dat dit voorlopig gebeurt via VNO-NCW. 

6 BRL-Certificering 

Dhr. Maas licht dit agendapunt verder toe. Daarnaast wordt de nieuwe brief besproken. Dhr. Nederlof stelt de 

vraag hoe voorkom je dat er drie dezelfde brieven verstuurd worden. Dat pleit ervoor om de brief te versturen 

vanuit een centrale organisatie, wat dan de VA het beste kan zijn. Dhr. Teeuwissen ziet dit ook zo, de VA heeft 

geen commercieel belang maar vertegenwoordigt de branche. Er ontstaat een discussie over de BRL-certificering 

en de aanbesteding in Zeist. Dhr. van den Akker geeft aan dat hij de gang van zaken niet netjes vindt.  

 

Dhr. Maas stelt voor om dit agendapunt de volgende afdelingsvergadering opnieuw te bespreken.  

7 Werkgroep StAA – Rioleringsbeheer  

Dhr. Maas licht dit agendapunt verder toe. Een tijd terug zijn bij de StAA een aantal werkgroepen samengevoegd. 

Hierdoor is de oude werkgroep rioleringsbeheer ondergebracht bij de werkgroepen Inzameling, Beheer en 

Onderhoud (IBO). Doordat veel werkgroepen samen zijn gebracht, is de werkgroep qua samenstelling vergroot. 

Een gevolg hiervan is dat inhoudelijke discussies over de rioleringsbranche niet goed gevoerd worden. 

Simpelweg doordat het gros van de leden afvalinzamelaars zijn. Daar spelen veelal andere onderwerpen. Een 

gevolg hiervan is dat de slagkracht vanuit Rioleringsbeheer afneemt in de StAA, doordat er minder relevante 

onderwerpen behandeld worden en er minder vertegenwoordig is. Daarnaast vinden er regelmatig ‘nutteloze’ 

discussies plaats met de FNV-vertegenwoordiger. 

 

Dhr. Maas heeft met Jeroen Tan, de Arboconsultant van de StAA, en Kelmar van Meurs gekeken hoe dit 

verbeterd kan worden. Het voorstel is dat tijdens IBO-vergaderingen de rioolbedrijven de onderdelen die relevant 

zijn voor rioolbeheer voor hun rekening nemen. Binnen de IBO-vergadering gaat er afgesproken worden dat op 

deze onderdelen er geen of slechts beperkte inmenging van inzamelaars/milieustraat-bedrijven gaat zijn om zo 

de werkbaarheid voor alle betrokken partijen te vergroten. Om ervoor te zorgen dat dit ook gaat gebeuren, is het 

van belang dat er voldoende aanwezigen zijn tijdens een IBO-vergadering om aan de onderdelen voor het 

rioolbeheer te werken. Voorlopig zijn het vooral Kelmar van Meurs en Olaf van den Berg die aanwezig zijn. Zij 

kunnen niet al die stukken voor hun rekening nemen. 

 

Er wordt besloten PreZero te vragen hoe hun KAM-coördinator bekend is met de zaken over rioleringsbeheer. 

Waternet en GMB gaan ook benaderd worden om te kijken of zij een actievere rol willen oppakken.  

8 Externe directievoering / ingenieursbureaus 

Dhr. Maas licht dit agendapunt toe en somt een aantal zaken op om in kaart te brengen. Dit zijn:  

• Het Inventariseren van zaken die we tegenkomen, concrete voorbeelden (Cyclus en Gouda) 

• Het formuleren van handvaten hoe met zulke voorbeelden mee om te gaan 

• Het risico dat gemeenten lopen bij slechte directievoering 

• Het opstellen van een handreiking naar opdrachtgevers ‘Hoe om te gaan met externe directievoering?’ 
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• Het uitwerken van normen/eisen, waar externe directievoerder aan moet voldoen (opleiding bijv./externe 

toetsing) om een bepaalde competentie/ondergrens vast te stellen 

• Het onderzoeken van de mogelijkheid van bouwteams, zoals je ziet in wegenbouw. 

 

De afdeling kan zich goed vinden in de zaken. In het najaar van 2022 zal er een werkgroep bijeenkomen over dit 

onderwerp. Hierin zitten dhr. Zwarts, Van den Akker, Witkamp en Teeuwissen.  

9 Evaluatie NEN-EN 13508 

Dhr. Teeuwissen licht dit agendapunt verder toe. Deze norm is nu twee jaar geldig waardoor dit een goed 

moment is om te onderzoeken hoe deze norm in de praktijk werkt. Er wordt afgesproken om te kijken of er 

gezamenlijk met RIONED een evaluatie op kan worden gezet.  

10 Zero-emissie – verduurzamen materiaal 

Dhr. Teeuwissen licht dit punt verder toe. Grotere gemeenten hebben afgesproken dat ze voor 2025 zero-emissie 

zones hebben ingevoerd. Dhr. Teeuwissen wil bespreken hoe de VA er mede voor kan zorgen dat hier een 

haalbare en uitvoerbare invulling aangegeven wordt? Welke randvoorwaarden op het gebied van techniek en 

infra zijn daarvoor van belang?  

  

Dhr. Maas reageert hierop en laat wetn dat meerdere belangenorganisaties, zoals TLN en Bouwend Nederland, 

zijn druk bezig met dit vraagstuk. De samenwerking met dergelijke organisaties is gezocht op dit thema. 

Daarnaast zal het verminderen van emissies een belangrijk onderwerp zijn op de algemene ledenvergadering van 

de VA op 30 juni. Hierop gaat er een routekaart ontwikkeld worden, die in eerste instantie een drietal 

onderwerpen in kaart gaat brengen: 

Binnen de VA zal hier binnenkort meer informatie over naar buiten komen. Dhr. Teeuwissen geeft aan dat hij 

tijdens de ALV zich hierover zal uitspreken.  

 

Dhr. van der Wiel zegt dat klanten niet altijd mee willen betalen aan de extre finaciele kosten, die het 

verduurzamen van het materiaal met zich meebrengt. Dhr. Zwarts ziet dit ook en vindt dat de contracten een 

langere looptijd moeten hebben zodat je langere tijd hebt om de investering af te schrijven. Anders is het het 

risico van investeren eigenlijk niet waard.  

 

Dhr. Teeuwissen ziet dit ook en zou graag zien dat de grotere gemeenten dezelfde regels hanteren, qua eisen 

aan het gewicht van wagens en andere toegangseisen. Ook zijn de hoelen vaak niet haalbaar en uitvoerbaar. Zo 

is de stroomvoorziening voor elektrische voertuigen ontoereikend. Soms komen er wel subsidies beschikbaar 

voor het vergronen van het wagenpark, maar deze zijn op voordat je met je ogen hebt geknipperd.  

Dhr. Maas laat weten de input terug  te koppelen naar het bestuur en laat weten dat dit onderwerp breed wordt 

opgepakt binnen de VA. 

11 Rondvraag en sluiting 

Dhr. van der Wijst stelt zich voor. Hij zal namens GP Groot deelnemen aan deze afdeling.  

 

Niets meer aan de orde zijnde sluit de interim-voorzitter de vergadering. 

 

Actielijst  

Nr. Omschrijving Actiehouder Afronding Status 
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1. Afspraak maken met Hilde 

Niezen (Rioned) en voorzitter 

Secretaris Q3 2022 Uitgevoerd 

2. Terugkoppelen werkgroep 

vergroenen wagenpark + rest 

materiaal 

Secretaris Q3 2022 Staat op agenda  

3. Verspreiden position paper  Secretaris  Q1 + Q2 2022 Uitgevoerd 

4.  Code 95 – gesprek inplannen 

met CBR 

Secretaris Q3 2022 Volgt 

5. Werkgroep StAA verbeteren 

vanuit oogpunt rioleringsbeheer 

Secretaris  2022 Uitgevoerd 

6. Gemeenten helpen bij 

directievoering 

Secretaris + 

werkgroep 

Q3 2022 Volgt 

7. Gesprek Bouwend Nederland – 

Onderzoek Rioolbudgetten 

Secretaris Q3 2022 Volgt 

8. SROI volgen via VNO-NCW Secretaris 2022 Uitgevoerd 

9. Evaluatie NEN-EN 13508 Secretaris 2022 Volgt 
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Agendapunt 4 

 

 

 

Overlegvorm: Afdelingsvergadering Rioleringsbeheer 

Datum: 16 september 2022 

Onderwerp: Marktontwikkelingen 

 

Bijlage 

- 

Toelichting 

De voorzitter zal tijdens de afdelingsvergadering stil staan bij actuele ontwikkelingen. Daarnaast is het mogelijk 

om overige marktontwikkelingen te bespreken.  

Voorstel 

Bespreken.  
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Agendapunt 5 

 

 

 

Overlegvorm: Afdelingsvergadering Rioleringsbeheer 

Datum:  16 september 2022 

Onderwerp: BRL-certificering 

 

Bijlage 

- 5.1 Brief VA aanbesteding BRL-eis 

Toelichting 

Bijgevoegd is de brief aangaande de BRL-eis. De secretaris zal deze nader toelichten, net zoals de verspreiding 

en communicatie over de brief. 

 

Vanuit de VA kan er een brief worden verstuurd naar opdrachtgevers, als zij in een aanbesteding passages 

opnemen dat er gewerkt wordt ‘gelijkwaardig’ of ‘in de geest van’ BRL K10014/K10015. Het standpunt is dat een 

opdrachtgever “conform BRL K10014 en/of K10015” moet opnemen in de aanbesteding of de eis volledig laten 

vervallen.  

Deze brief is eveneens besproken met Francois van Twist (Kiwa). Het Kiwa is akkoord met de voorgestelde brief.  

 

Daarnaast zijn ervanuit de gemeente Voorst enkele vragen gesteld over de toepasbaarheid van de BRL-

certificaten bij aanbestedingen.  

 

 

Voorstel 

 Vaststellen van de brief 

 Bespreken van communicatie (o.a. over niet VA-leden) 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Geachte College,  

 

Recent heeft u een aanbesteding georganiseerd met bestek “ Raamovereenkomst Reinigen en Inspecteren van 

riolering in de gemeente ………..”. Wij hebben als Vereniging Afvalbedrijven (VA) de afwikkeling van deze 

aanbesteding met belangstelling gevolgd op aangeven van enkele van onze leden. 

Als belangrijk gunningscriterium heeft u in uw bestek aangegeven dat de inschrijver voor de uitvoering van de 

reinigingswerkzaamheden in het bezit moet zijn van het certificaat BRL K 10014 en voor de 

inspectiewerkzaamheden van het certificaat BRL K 10015. De inschrijver die u voornemens was de opdracht te 

gunnen, bleek niet over het juiste certificaat BRL K 10015 te beschikken. Na beoordeling van het bezwaar van een 

andere inschrijvende partij, heeft u aangegeven de inschrijving terug te trekken. Als reden heeft u aangegeven dat 

voornoemde certificaten niet worden afgegeven door een, door de Raad van Accreditatie geaccrediteerde 

certificatie-instelling, wat volgens u betekent dat geen van de inschrijvers aan de twee gestelde geschiktheidseisen 

kunnen voldoen en dit zou betekenen dat de aanbesteding niet tot een rechtmatige gunning zou kunnen leiden. 

Om de status en totstandkoming van de voornoemde BRL-certificaten te verduidelijken, doen wij u deze brief 

toekomen. De beide BRL-certificaten zijn in 2005 ingevoerd na een initiatief van onze brancheverenigingen de 

KIWA. Beiden certificaten zijn dus exclusieve KIWA-certificaten waarop tevens een auteursrecht ligt. 

De reden voor het invoeren en hanteren van beide certificaten lag in de wens van een grote meerderheid van onze 

deelnemende bedrijven om de kwaliteit van uitvoering te verhogen en controleerbaar te maken voor opdrachtgevers. 

Dat opdrachtgevers deze certificaten waarderen blijkt wel uit het feit dat er inmiddels 26 bedrijven het BRL K 10014 

certificaat bezitten en 16 bedrijven het BRL K 10015 certificaat en een meerderheid van deze gemeenten ook om 

certificaten vraagt. Er is dus een ruim aanbod aan dienstverleningsbedrijven die aan uw certificeringseis voldoen. 

Echter, deze door de branchevereniging en KIWA gevoerde certificaten, vallen niet onder de Raad voor de 

Accreditatie (RvA). KIWA zelf is wel een door de RvA gecertificeerde instelling. 

Indien u voor een volgende aanbesteding de BRL-K10014 en BRL-K10015 wenst te eisen in uw bestek, wat wij u 

ook zeker aanbevelen, dan dient de omschrijving als volgt te klinken: 

“De inschrijver dient in het bezit te zijn van het certificaat BRL-K10014, uitgegeven door de KIWA…………..”.  

Het is uiteraard uw eigen keuze om het BRL-certificaat al dan niet te eisen, maar u heeft geen toestemming van ons 

noch KIWA de BRL in een aanbestedingsprocedure of contract te benoemen zonder hier een eis voor een certificaat 

aan te verbinden. De BRL benoemt dit ook uitdrukkelijk, het gebruik hiervan is uitsluitend bedoeld voor KIWA en 

Datum:   

Ons kenmerk:  

Uw kenmerk: 

Betreft: Aanbesteding reinigen en inspecteren riolering 

Aan het College van Burgemeester en Wethouders van ……. 

t.a.v. Afdeling Beheer openbare ruimte 

Postbus ……  

1234 AB Den Haag 
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certificaathouders. Wij hopen uiteraard dat wij u hebben kunnen informeren over nut en noodzaak van een 

certificaat, maar indien u bij uw standpunt blijft, is het niet toegestaan de naam en toepassing van de BRL te 

gebruiken. Kort gezegd vragen wij u een eis tot certificaat op te nemen dan wel de verwijzing naar de BRL helemaal 

achterwege te laten. 

Wij vertrouwen erop u met deze aanvullende informatie van dienst te zijn geweest en zijn graag bereikbaar voor 

eventuele  vragen. Hiervoor kunt u contact opnemen met de heer Rutger Maas van onze vereniging 

Wij danken u voor uw aandacht. 

 

Met vriendelijke groet, 

 

Vereniging Afvalbedrijven • Partner in de circulaire economie 

 

Robbert Loos 

Directeur 
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Agendapunt 8 

 

 

 

Overlegvorm: Afdeling Rioleringsbeheer 

Datum: 16 september 2022 

Onderwerp: Pijler Klimaattransitie 

 

Bijlage 

Toelichting 

In 2018 heeft de Vereniging Afvalbedrijven 2018 haar geüpdatete visiedocument “Vol van waarde” gepubliceerd. 

Deze visie dient te worden vertaald in een strategische heroriëntatie die richting geeft aan de VA en de sector. Dit 

moet er tevens voor zorgen dat de sector proactiever optreedt in plaats van meer reactief. We mogen trots zijn op 

hetgeen de afvalsector in Nederland en daarbuiten voor elkaar krijgt. Dat moeten we meer voor de bühne zien te 

krijgen en de strategische heroriëntatie helpt daarbij.  

 

Waar staan we nu? 

De missie van de Vereniging Afvalbedrijven is uitgewerkt 

in het volgende missiestatement, die in alle uitingen van 

de VA terugkomt: 

 

ONZE MISSIE: 

De Vereniging Afvalbedrijven stimuleert de transitie naar 

de circulaire economie, waarbij het sluiten van 

kringlopen en het terugwinnen van materialen, 

grondstoffen en energie centraal staan.  

 

3 Pijlers 

Uitgangspunt is dat de ketenbenadering leidend is voor de VA-strategie. Daarin is een drietal ‘pijlers’ onderkend, 

te weten ‘vitale sector’, ‘circulariteit’ en ‘klimaattransitie’. De pijlers Circulariteit en Klimaattransitie duiden op 

verandering - er wordt toegewerkt naar hervorming van de economie; de pijler vitale sector is de basis hiervoor – 

behoud wat goed is en verbeter waar het kan dan wel wenselijk is. De realisatie van de geformuleerde 

strategische doelstellingen per pijler wordt belegd in de portefeuille van drie vicevoorzitters, Peter Louwman 

(vitale sector), Wieger Droogh (circulariteit) en Dion van Steensel (Klimaattransitie). 

 

Pijler Klimaattransitie 

Het doel voor de beleidslijn Klimaat is als volgt geformuleerd: 

De afvalsector streeft naar minimalisering van broeikasgasemissies. Dit doet de sector door een actieve bijdrage 

te leveren aan de klimaattransitie van de gehele economie. Een economie waarin maximale circulariteit mogelijk 

wordt en niet-recyclebare stromen zo milieu-efficiënt mogelijk worden verwerkt, energie wordt teruggewonnen en 

emissies gereduceerd. 

 

Bij de beleidslijn klimaat ligt de focus op het minimaliseren van broeikasgasemissies. Primaire aandacht richt zich 

op CO2, maar ook andere broeikasgasemissies komen in beeld. Enerzijds met de focus op de bijdrage aan de 

klimaatbescherming die de sector nu al levert door haar activiteiten (vermeden emissies). Anderzijds door het 
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verder verminderen van (brandbaar) restafval, zo min mogelijk gebruik van fossiele energie in onze processen en 

CO2 afvang en terugwinning. 

 

1) Huige bijdrage aan klimaat: aandacht voor vermeden emissies 

Bijdrage in keten laten zien door scope 1/2/3 en vermeden emissies van activiteiten van afval- en 

recyclingbedrijven in kaart te brengen. Vooralsnog lijkt het EpE protocol het meest pragmatisch, dit onderdeel 

zal worden begeleid via commissie LCA. 

 

2) Klimaatambities: hoger op de ladder / voorkomen van restafval in keten 

Primaire inzet is het voorkomen van ontstaan van restafval door dwingendere ketenaanpak voor beweging 

van storten (ontheffingsafval) naar verbranden (recyclebaar afval) naar recycling (producthergebruik) naar 

refurbish (onderdelenhergebruik) en remanufacture, tot aan preventie opdat het ontstaan van afval wordt 

voorkomen. Welke interventies (stimuleren, verplichten, afdwingen, verbod) zijn nodig? Dit zal worden 

opgepakt door de commissie strategie 

 

3) Klimaatambities: invalshoek per bedrijfstak (schakel in de sector)  

Minimaliseren van broeikasgasemissies in de toekomst via optimalisaties en innovaties in elke schakel van 

de afvalsector; bekijken welke (concrete) stappen nog gezet kunnen worden voor duurzame economie. Dit 

zal worden uitgevraagd bij de afdelingen. 

 

Bovenstaande stappen kunnen worden uitgewerkt in een routekaart. Naast het inzichtelijk maken van de huidige 

bijdrage aan de klimaatbescherming (vermeden emissies), zullen de kansen voor de toekomst worden 

opgenomen als ook de behoeften, randvoorwaarden, interventies en aandachtspunten (wat is hiervoor nodig, wat 

kan de sector zelf doen, welke wetgeving zou helpen, en wat is nodig van externe partijen (lobby), wat is de rol 

van de VA en de leden zelf 

 

Om bovenstaande scherp te krijgen, is gevraagd om na te gaan wat de wensen en aandachtgebieden zijn voor  

de pijler klimaattransitie. Signalen van buiten de sector kunnen hier ook onderdeel van zijn.  

 

Gevraagd besluit: 

Bespreken welke zaken onder deze beleidslijn moeten worden opgepakt en waar de prioriteiten liggen. 


